
ACTA DE REUNIÓ

Junta de Centre de l'ESTCE nº175
Núm. de la sessió: 175
Data i hora: 26/10/2020 10:30
Lloc: Reunió virtual
Reunió telemàtica Si

Assistents
Amelia Simó Vidal - President
Juan Ignacio Climente Plasencia - Secretari/a
Amelia Cabrera Balaguer - Membre
Ana María Piquer Vicent - Vicepresident
Beatriz Campos Sancho - Membre
Belén Altava Benito - Membre
Camañes Querol, Gemma - Membre
David Curto Paya - Membre
Delegació de vot de: Gorka Marco Velasco

Elena Mulet Escrig - Membre
Enrique Ataulfo Tajahuerce Romera - Membre
Francisco Fabregat Santiago - Membre
Francisco Felip Miralles - Membre
Germán León Navarro - Membre
Inmaculada Bruno Romero - Membre
Jorge Galindo Pastor - Membre
José Gámez Pérez - Membre
José Ignacio Aliaga Estellés - Membre
Juan Miguel Vilar Torres - Membre
Julia Galán Serrano - Membre
Julio Ariel Romero Pérez - Membre
Julio Serrano Mira - Membre
Leonor Hernández López - Membre
María Angeles Ibáñez Marín - Membre
María Cristina Campos Sancho - Membre
María José Aramburu Cabo - Membre
María José Ruá Aguilar - Membre
María de los Reyes Grangel Seguer - Membre
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María de los Ángeles López Malo - Membre
Miguel Cerezo García - Membre
Miguel Chover Selles - Membre
Monica Asunción Hurtado Ruiz - Membre
Raúl Montoliu Colás - Membre
Roberto Sanchis Llopis - Membre
Roque Serrano Gallego - Membre
Rosa Ana Vicente Tena - Membre
Salvador Antonio Roselló Ripollés - Membre
Sergi Vello Cardus - Membre
Delegació de vot de: Abel Nicolae

Sergio Macario Vives - Membre
Tomás López, Vicente Ramón - Membre
Vicente José Esteve Cano - Membre
Víctor Flors Herrero - Membre

Convidats
Ariño Latorre, Carlos Vicente
López Echevarría, David

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de les reunions 173 i 174

2. Informe de la direcció

3. Canvis en el criteri de permanència en el grup ARA Euruji de segon curs.

4. Assumptes d'aprovació:

1. Canvis en les comissions de titulació de graus i màsters

2. Modificació del pla d'estudis del Grau en Matemàtica Computacional.

3. Proposta de modificació dels criteris de prelació en matrícula de l'ESTCE per
a estudiantat que demana trasllat d'expedient

4. Modificacions d'addendes a guies docents de graus i màsters per a docència
semipresencial el primer semestre de 2020/21

5. Suport al manifest sobre la investigació en informàtica presentat per la
CODDII

5. Torn obert de paraules

Desenvolupament de la sessió

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de les reunions 173 i 174
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No hi ha comentaris sobre les actes de les sessions 173 (ordinària) i 174
(extraordinària) de la Junta de Centre de l'ESTCE, disponibles en GOC.

S'aproven per assentiment.

2. Informe de la direcció

La directora comença enumerant les activitats organitzades per i per a
l'estudiantat del centre. HI ha un volum inferior a l'habitual per les circumstàncies
sanitàries, però tot i això s'han registrat vàries.

- Fira d'empreses de l'ESTCE. Estava prevista per a març, però va haver de ser
ajornada en declarar-se l'estat d'alarma. Tot i que s'espera reprendre quan les
circumstàncies permeten actes presencials multitudinaris, es va fer una jornada
virtual amb xarrades en línia, que va tindre alta participació per part de les
empreses (15-20 de les 25 inscrites a la fira van fer xarrada) i un bon seguiment
per part de l'estudiantat. La directora agraeix a Maria Jose Aramburu
(Vicedirectora de Gestió de l'ESTCE, Dept. d'Enginyeria i Ciència dels
Computadors) i a la petita comissió que l'ha ajudat la coordinació i preparació
d'aquests actes.

- L'associació Planeta Debug (relacionada amb el Grau en Disseny i
Desenvolupament de Videojocs) ha realitzat diverses activitats en el centre,
incloent-hi (i) la presentació de la 2a edició de "Good Game", concurs per a
estudiants d'aquest grau, amb temàtica relacionada amb el canvi climàtic i amb
el treball dels grups d'investigació del centre vinculats. També organitzaren (ii) el
cicle de conferències "Videojocs Talks"

- L'associació UJI Motor Sport està aprofitant la setmana de benvinguda per a
presentar el seu projecte, com es pot veure en l'stand que han muntat en el
rebedor.

- El vicedirector del Grau en Arquitectura Tècnica (Àngel Miguel Pitarch, Dept.
d'Enginyeria Mecànica i Construcció) ha participat en el programa Onda
Arquitectònica de Ràdio UJI.

- Dins el conveni amb "Mas Ingenieros" s'ha organitzat la jornada
"averquemecuentan", amb la participació de diverses empreses, on s'ha parlat de
tecnologia i indústria, i s'han llançat reptes per als TFGs de l'estudiantat. Els
treballs en aquesta direcció optaran a premis, i es vol que també opten al premi
al millor TFG de l'any que ve. Si eventualment procedeix, ja informarien des de
les vicedireccions dels graus.

Per concloure la discussió d'activitats, la directora recorda que és convenient
comunicar a la direcció del centre la realització d'aquest tipus d'activitats per a
donar-li visibilitat dins el centre. Aquestes activitats estimulen als estudiants
participatius del centre.
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La directora vol felicitar membres del centre per premis rebuts dels quals tenim
constància. Han rebut Premis Onda Cero els grups d'investigació Geotec, Anàlisi
de Formes, Intel·ligència Artificial, GIANT i la start-up "Semantic Bots", tots
participats per professorat del nostre centre.

En relació amb assumptes de matrícula, la directora comenta que encara no
tenim les dades definitives perquè enguany s'ha endarrerit tot el curs per la
pandèmia, partint de les proves d'accés a la universitat, que han acabat en
setembre. Es comparen dades de 24 d'octubre d'enguany i de 2019. Tot sabent
que no estan completament tancades -pot haver-hi un goteig en graus amb
vacants- proporcionen una bona orientació. Es veu que les dades no han variat
molt. Alguns graus perden uns pocs estudiants, però cal recordar que l'any
passat es va registrar una pujada respecte cursos anteriors, de forma que 2020
sembla consolidar aquesta pujada.

La directora informa que està a punt d'aparèixer l'única convocatòria de premis
TFG i TFM, que unifica totes les existents en el nostre centre. Es publicarà en
breu en el DOGV i serà una sola convocatòria simultània per a tots els graus i
màsters.

S'informa tanmateix que en la propera Comissió d'Estudis i Professorat es vol
aprovar la nova normativa sobre premis a l'excel·lència acadèmica dels graus.
En aquesta normativa havia desaparegut la menció a Ernest Breva, però el
centre ha fet una al·legació per a recuperar-la, argumentant que la seua història
representa molt bé l'esperit d'aquests premis.

El secretari de l'ESTCE informa que s'ha reunit el Tribunal de Compensació per a
resoldre les 13 sol·licituds de compensació demanades per estudiantat de grau
en setembre. 7 d'ells han sigut resoltes favorablement, 6 en canvi no complien
requeriments de la normativa universitària al respecte. Cal dir que 3 dels 7 casos
on s'ha concedit la compensació, estrictament no complien els criteris interns de
l'ESTCE, aprovats en Junta de Centre 172 (19/6/20). El tribunal ha observat que
en tots casos els sol·licitants havien utilitzat 5 o 6 de les seues convocatòries
abans d'aprovar-se els nous criteris interns, i per tant ha decidit aplicar una
exempció transitòria. Es va resoldre, però, que en la pròxima reunió (sol·licituds
de març) ja s'aplicaran estricament els criteris ESTCE.

Finalment, la directora fa un breu balanç del començament del curs. S'han fet
prou d'esforços en ajustar les infraestructures per a la docència presencial,
virtual o híbrida. D'açò s'ha anat informant per correu electrònic al professorat del
centre. Al marge, la directora vol destacar i agrair el treball de les vicedireccions
dels graus, que s'han dedicat amb intensitat extrema a l'adaptació de la docència
(horaris, guies docents, grups, etc.), i també a la resta de professorat, personal
d'administració i a l'estudiantat (altament responsable) del centre. Es disculpa
d'altra banda per ser conscient que s'ha trigat prou a enllestir completament
l'Aula Magna i la nova aula TD1302 per al seu ús en docència, atés que
inicialment no estaven dissenyades per aquest menester.

Còpia autèntica del document signat electrònicament per Juan Ignacio Climente Plasencia com a secretari/ària i segellat
electrònicament per la Universitat Jaume I el 04/01/2021 a les 13.54 h amb el vistiplau de la presidència. Se'n pot comprovar
l'autenticitat accedint al web http://www.uji.es/documents i introduint-hi el codi segur de verificació B97E3999B8293B710598.

4



La vicedirectora de Gestió de Graus i Màsters del Centre, Ana Piquer (Dept. Eng.
Mecànica i Construcció), i actual coordinadora COVID del centre, també agraeix
a tothom l'esforç en aquest inici de curs. S'ha fet un treball intens per posar a
punt la tecnologia de docència híbrida per a quan hi haja casos de confinament
d'estudiantat. S'han contractat dues assistentes per a tasques relacionades amb
la gestió de la pandèmia en docència, com ara activar aules espill, mantindre
tovalloles i dispensadors de gel hidroalcohòlic en bon funcionament, etc. Se les
pot localitzar en el correu "aulaespill@gmail.com" o en la sala adjunta a
consergeria del centre.

La vicedirectora recorda que, com indica el protocol en el web
https://www.uji.es/coronavirus/, l'alumnat que presente símptomes compatibles
amb aquesta malaltia, haja sigut confinat o done positiu en un test, ha d'escriure
a coronavirus@uji.es per notificar-ho. El professorat, pel seu compte, ha de
fer-ho a vigilasalut@uji.es. Recorda també que el professorat no pot prendre
decisions de confinar a ningú, aquesta competència és de Sanitat. Quan es
detecta algun cas, aquest organisme mana fer quarantena al cas positiu i els
seus contactes estrets, oferint-los una prova PCR típicament en un termini de
24h per a confirmar o desmentir el cas. Al marge, pot haver estudiants
relacionats amb un cas positiu que decideixen unilateralment confinar-se per
prudència. En qualsevol cas cal que escriguen a coronavirus@uji.es per tal de
portar un registre unificat que permet traçar brots, i comunicar al professorat
d'aquest alumne les accions a fer.

En altre ordre de coses, la directora de l'ESTCE comenta que no hi ha encara
instruccions de rectorat de cara al segon semestre, però tot apunta que no serà
encara normal en l'àmbit sanitari. La setmana pròxima a la junta es començarà a
plantejar la docència de graus i màsters per aquest període.

En torn obert de paraules, Cristina Campos (directora del Dept. de Sistemes i
Llenguatges Informàtics) pregunta en què es tradueix exactament les indicacions
que els ha traslladat la vicedirectora del Grau en Enginyeria Informàtica (Reyes
Grangel, Dept. Sistemes i Llenguatges Informàtics) sobre facilitar la docència a
l'estudiantat confinat per indicació de Sanitat. La coordinadora COVID, Ana
Piquer, comenta que no implica necessàriament fer classes en línia. Basta
facilitar l'estudi a distància amb les formes que el professorat considere
oportunes. Cristina comenta que alguns casos de malaltia poden no ser de
COVID. Pregunta si en aquests casos tenen dret al mateix tracte. Ana contesta
que el tractament per a patologies comuns no és diferent del que s'ha fet en
altres cursos. En qualsevol cas, si l'alumnat dubta ha d'escriure a
coronavirus@uji.es i aleshores es decidirà si rep tractament com a tal o no.

Francisco Fabregat (director del Dept. de Física) pregunta pel nombre actual de
casos positius. Ana Piquer contesta que hi ha molts casos sospitosos però la
majoria acaben descartant-se. A principi de setmana hi havia 7 positius en el
nostre centre.
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David Curtó (representant de l'estudiantat pel Grau en Enginyeria i Disseny
Industrial i Desenvolupament de Productes) demana al professorat que recorden
als estudiants fitxar en acabar les classes per a registrar la seua assistència.
Sembla que s'observa una relaxació en aquesta obligació just quan la situació
està esdevenint més difícil. La directora del grau confirma que així es farà.

Julio Serrano (Dept. de Sistemes Industrials i Disseny) pregunta quin és el
protocol d'informació oficial, perquè ell ha rebut comunicacions independents
sobre casos positius per part de l'estudiantat afectat i també per part de la
vicedirecció de grau. La coordinadora COVID respon que el flux oficial de
comunicació és de l'estudiantat a coronavirus@uji.es, seguidament ella
comunica a vicedirecció del grau sobre la incidència, i en aquest moment el
vicedirector pot informar el professorat afectat o autoritzar l'estudiant perquè ho
faça ell/ella mateix/a. El professorat pot saber si el missatge és oficial perquè el
correu inclou la resposta de coronavirus@uji.es.

No hi ha més preguntes. La directora agraeix a tots la participació i clou l'informe.

3. Canvis en el criteri de permanència en el grup ARA Euruji de segon curs.

Aquest és un punt d'informe, però s'ha marcat com a punt propi en l'ordre del dia
per a major visibilitat.

La directora del centre comenta que fins ara, per a passar de primer a segon
curs en el grup ARA-Euruji l'únic requeriment era haver aprovat totes les
assignatures excepte potser una. Aquest reglament no es troba escrit, encara
que s'informava verbalment als estudiants. En primer curs hi ha 30 estudiants
d'aquest grup. En segon alguns passen a Enginyeria Química, i per tant no
continuen en el grup. Tot i això, enguany -havent-hi un sol grup de laboratori en
segon curs amb l'aforament restringit a 20 alumnes per les circumstàncies
sanitàries, i havent rebut 3 estudiants de França (conveni de doble titulació amb
l'INSA)-, han quedat fora alguns estudiants havent aprovat totes les assignatures
de primer. Per tal d'evitar greuges, ha calgut aleshores establir un criteri de
permanència oficial.

El coordinador Euruji (Carlos Ariño, Dept. d'Enginyeria de Sistemes Industrials i
Disseny) i vicedirectors dels graus implicats en aquest grup han consensuat
crear uns criteris, descrits a continuació:

L'estada en el grup ARA estarà subjecta a dos criteris: Excel·lència acadèmica i
places disponibles.

Excel·lència acadèmica: l'estudiantat ha de superar en el primer any totes les
assignatures de primer curs.

Places disponibles: si el nombre d'estudiants que superen el criteri anterior és
excedeix el nombre de places disponibles en el grup ARA de segon curs, els
estudiants amb millor expedient acadèmic es mantindran en el grup.

Càlcul de places disponibles: les places disponibles estan limitades pel nombre
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d'estudiants que caben en els grups de laboratori assignats al grup ARA i el
nombre d'estudiants d'intercanvi procedents de l'INSA, a través del conveni de
doble titulació.

Actualment es preveu un únic grup de laboratori de 20 estudiants i s'estima que
l'intercanvi d'estudiants és de 2 estudiants. Per tant, actualment es disposarà de
18 places.

No hi ha comentaris en torn obert de paraula.

4. Assumptes d'aprovació:
1. Canvis en les comissions de titulació de graus i màsters

La direcció informa que en el Màster Universitari en Sistemes Intel·ligents el
nou coordinador és Angel Pasqual del Pobil i Ferrer (Dept. d'Enginyeria i
Ciència dels Computadors), en substitució de Begoña Martínez Salvador
(mateix dept.). Aquest canvi ha sigut aprovat per la Comissió Coordinadora
de Màsters. La direcció del centre agraeix a Begoña el seu treball com a
coordinadora del màster. Tanmateix, es fa nota que Begoña és actualment
representant dels màsters en junta de centre. En haver deixat la coordinació,
caldrà substituir-la. Aquest punt es tractarà en la próxima reunió de la
Comissió Coordinadora de Màsters, en compliment del reglament del centre.

Altres canvis en comissions de graus són:

Grau en Enginyeria Agroalimentària i del Medi Rural:

1) Es ratifica la permuta entre Gemma Camañes Querol (vicedirectora) i
Salvador A. Roselló Ripollés (coordinador acadèmic). El canvi de direcció es
va aprovar en la Junta de Centre 174, però es vol deixar constància que el
canvi implicava permuta, passant Salvador a la coordinació acadèmica.

2) El representant del Dept. de Química Inorgànica i Orgànica passa a ser
Florenci Gonzàlez Adelantado, en substitució d'Eduardo García-Verdugo
Cepeda.

En el Grau en Enginyeria Mecànica:

1) Entra com a representant titular del Dept. Matemàtiques: M. Vicenta Ferrer
González

2) Entra com a reresentant suplent del Dept. Matemàtiques: Jorge Galindo
Pastor

En el Grau en Enginyeria Química:

1) Entra com a representant titular del Dept. de Matemàtiques: Julio José
Moyano Fernández.

2) Entra com a representant suplent del Dept. de Matemàtiques: Salvador
Hernández Muñoz.

En el Grau en Enginyeria Elèctrica:
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1) Entra com a representant suplent del Dept. d'Enginyeria Mecànica i
Construcció: Antonio Gallardo Izquierdo (en substiució de Rosario Vidal).

Grau en Arquitectura Tècnica

1) Es fa una permuta entre representants titular i suplent del Dept.
d'Enginyeria Mecànica i Construcció: David Hernández Figuereido passa a
titular, Emmanuela Moliner Cabedo passa a suplent.

S'aproven els canvis per assentiment.

2. Modificació del pla d'estudis del Grau en Matemàtica Computacional.

Per tractar aquest punt, atés que el representant de l'estudiantat pertinent
(Carlos Jiménez) no podia assistir a aquesta junta, s'ha convidat al delegat
de 4rt curs del Grau en Matemàtica Computacional, David López Echevarría.

Beatriz Campos (vicedirectora del Grau en Matemàtica Computacional)
resumeix els canvis en el pla d'estudis, que han sigut aprovats en comissió
de titulació: s'han mogut dues assignatures optatives de 4rt curs a primer
semestre, deixant pràctiques externes en segon semestre; s'han fet anuals
algunes assignatures semestrals que tenien 9 crèdits seguint indicacions de
l'Oficina d'Estudis (Geometria i Topologia, 4.5 + 4.5 crèdits; Equacions
Diferencials, 7.5 + 1.5 crèdits). S'ha mogut l'assignatura de Probabilitat a
primer semestre en tercer curs (no compartida amb Enginyeria Informàtica).
S'han afegit dues assignatures obligatòries a cada itinerari i s'han fet canvis
en nomenclatura al Projecte Fi de Grau per Treball Fi de Grau, més altres
modificacions menors. El representant dels estudiants mostra la seua
conformitat a aquests canvis. No hi ha més comentaris.

La directora agraeix a Beatriz i David López el seu treball en la revisió del pla
d'estudis.

S'aprova la modificació del pla d'estudis, per assentiment.

3. Proposta de modificació dels criteris de prelació en matrícula de l'ESTCE per
a estudiantat que demana trasllat d'expedient

La directora del centre recorda que, l'estudiantat que demana un trasllat
d'expedient entre graus que compareixen més de 30 crèdits tenen
preferència en matrícula (vegeu criteris de prelació per a matrícula:
https://www.uji.es/serveis/sgde/base/actual/procesos/acces/grau/trasllats/criteorden/
).

En les enginyeries industrials, com que es comparteixen molts crèdits, hi ha
nombroses sol·licituds en aquest sentit -que comparteixen primer i segon
curs-. En molts casos l'objectiu de la sol·licitud no és cursar un grau que els
resulte més atractiu, sinó evitar restriccions per criteris de permanència o
encariment de matrícula per acumulació de suspesos, i eventualment fins i tot
es torna al grau inicial.
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S'ha fet per tant una proposta per a Vicerectorat d'Estudis, perquè es
modifiquen els criteris de prelació en aquests graus (Enginyeria Elèctrica,
Enginyeria Mecànica, Tecnologies Industrials). Els trasllats continuen estant
permesos, però per tal de tindre prioritat en matrícula es demanarà tindre
aprovats 90 crèdits (enfront dels 60 actuals). No es computaran assignatures
reconegudes, a aquest menester. La mesura no s'aplicarà en els graus
d'Enginyeria Informàtica i de Matemàtica Computacional perquè no
comparteixen tot primer i perquè no s'ha observat aquesta problemàtica.

Text concret de la proposta:

"Les sol·licituds per a continuar estudis entre els graus de la Universitat
Jaume I en Enginyeria Elèctrica, en Enginyeria Mecànica i en Enginyeria en
Tecnologies Industrials amb menys de 90 crèdits superats no es
consideraran preferents i per tant per tant se consideraran com sol·licituds
ordinàries per a continuar estudis diferents de la mateixa branca. A aquests
efectes no computen les assignatures reconegudes."

S'aprova fer la proposta, per assentiment.

4. Modificacions d'addendes a guies docents de graus i màsters per a docència
semipresencial el primer semestre de 2020/21

La directora comenta que en aquest curs (20/21) han hagut desviacions
importants en la matrícula respecte de la previsió. També han canviat els
criteris d'aforament dels espais i de vulnerabilitat del PDI en setembre. Tot
açò ha suposat la necessitat de modificar les addendes a guies docents que
s'elaboraren en juliol (aprovades en Junta de Centre 174). Algunes
modificacions es presentaren a la Junta Permanent i s'enviaren a CEP a
finals de setembre, per tal que arribaren al SIA ràpidament, i d'altres no va
donar temps. En aquesta junta es demana ratificar les primeres i aprovar les
segones.

S'aproven les modificacions, per assentiment.

5. Suport al manifest sobre la investigació en informàtica presentat per la
CODDII

La Sociedad Científica Informática de España ha elaborat un document (que
hom pot trobar en documentació adjunta d'aquesta junta) sobre quins haurien
de ser els criteris d'excel·lència investigadora en l'àmbit d'informàtica. La
Conferencia de Directores y Decanos de Inginería Informática (CODDII)
demana el suport de facultats, i així ho transmet la vicedirectora del Grau en
Enginyeria Informàtica (Reyes Grangel). Reyes resumeix el document.
Segons aquest, en l'avaluació de la investigació haurien de primar-se
aspectes de qualitat enfront de quantitat, valorar l'impacte social, la
internacionalització i el lideratge.

S'aprova l'adhesió, per assentiment.
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5. Torn obert de paraules

Julio Serrano pregunta perquè es poden gravar les sessions de la Junta de
Centre, o s'obliga a gravar la defensa de TFGs a distància, i per contra no
s'autoritza al professorat per a gravar la realització d'exàmens a distància. Indica
que semblen criteris poc coherents. La directora del centre contesta que la
gravació de videoactes en les reunions d'organs col·legiats és una recomanació
de l'equip de govern. En qualsevol cas, a l'inici de les sessions s'avisa als
participants. Respecte a la gravació d'exàmens, caldria consultar-ho amb els
experts en protecció de dades. David Curtó (representant estudiantat) afegeix
que en la junta de centre l'activació de la webcam per part dels participants és
facultativa, es pot gravar només la veu. A més, no és comparable una reunió
d'un òrgan col·legiat amb un estudiant en sa casa. Juan Miguel Vilar (Dept. de
Llenguatges i Sistemes Informàtics) diu que en el Grau en Disseny i
Desenvolupament de Videojocs es graven tots els TFGs perquè es valora la
presentació i així es possibiliten les reclamacions sobre l'avaluació en aquest
sentit. En qualsevol cas, la directora s'ofereix a fer la consulta als responsables
d'aquesta política.

No havent-hi més comentaris, la directora del centre dóna les gràcies als
participants i transmet els millors desitjos.
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